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Protokół LX/23 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 29 maja 2023 r. 

 

Obrady odbyły się w sali Kameralnej Filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach.  

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 10:12 i trwały do godz. 15:05.  

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Beata Cedro-Łosak, mec. Mariusz 

Delipacy oraz mec. Paweł Smerdzyński. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie LX sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego 

Sejmiku – Pana Andrzeja Prusia. 

2.  Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały przyjmującej apel w sprawie uczczenia  

32. rocznicy wizyty Papieża św. Jana Pawła II w Masłowie: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana  

       Andrzeja Bętkowskiego, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia roku 2023 w świętokrzyskim Rokiem 

Pamięci Martyrologii Mieszkańców Wsi Polskich: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącej Komisji Edukacji,   

    Kultury i Sportu Pani Agnieszki Buras, 

b)   dyskusja, 

c)   głosowanie uchwały.  
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8. Prezentacja odznaki „Rumianku michniowskiego” – wystąpienie Dyrektora Muzeum Wsi    

     Kieleckiej Pana Tadeusza Sikory. 

9. Informacja Świętokrzyskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego o stanie 

sanitarnym województwa świętokrzyskiego w 2022 roku:    

a) wystąpienie Świętokrzyskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego  

Pana Jarosława Ciury, 

b) dyskusja. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego umowy z Uzdrowiskiem Busko Zdrój S.A. na realizację 

inwestycji obejmującej lata budżetowe 2023-2024, w ramach zadania pn.: „Dofinansowanie 

robót budowlanych w rozumieniu przepisów ustawy Prawo budowlane, dotyczących 

obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych,  

z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów”: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałek Województwa Pani  

Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia warunków wynagradzania    

egzaminatorów zatrudnionych w Wojewódzkim Ośrodku Ruch Drogowego w Kielcach: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów- wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani   

 Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu rozporządzenia 

Ministerstwa Infrastruktury w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg krajowych: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu – Pana Tomasza Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – wystąpienie     

Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) dyskusja, 
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d) głosowanie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/732/23 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 24 kwietnia 2023 r. w sprawie przyjęcia „Regulaminu 

przyznawania stypendiów Samorządu Województwa Świętokrzyskiego Talenty 

Świętokrzyskie dla uczniów”:  

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza Jamki, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu– wystąpienie Przewodniczącej Komisji     

 Pani Agnieszki Buras, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej przez Województwo Świętokrzyskie dla Gminy Daleszyce z przeznaczenie na 

realizację zadania pn.: „Budowa oświetlenia drogowego na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej 

nr 764 z drogą powiatową nr 1322T w msc. Daleszyce ul. Kościuszki: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – wystąpienie     

 Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani  

  Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla zadania pod nazwą „Obsługa komunikacyjna 

Centrum Nauki Leonardo da Vinci oraz Parku Etnograficznego w Tokarni”: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – wystąpienie    

Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani    

  Magdaleny Zieleń,  

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Banku 

Gospodarstwa Krajowego udziałów w Spółce Świętokrzyski Fundusz Poręczeniowy Spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Kielcach: 
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a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana  

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – wystąpienie     

Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani    

         Magdaleny Zieleń,  

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  

 Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  

 Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii     

     Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 
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b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością     

  przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, położonej 

w Kielcach przy ul. Grunwaldzkiej, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, w obrębie 

0015, jako działka nr 390/13 o pow. 5,6559 ha, na rzecz Polskiej Spółki Gazownictwa sp. 

z.o.o. z siedzibą w Tarnowie: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą- wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani  

 Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie, w drodze darowizny, 

na rzecz Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Zagnańsk, zajętych pod pas drogowy drogi wojewódzkiej Nr 750: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą- wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani    

Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego młodzieżowego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III kadencji: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana Andrzeja 

Prusia, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

Pana Macieja Gawina, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego III kadencji w naborze uzupełniającym: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana     

   Andrzeja Prusia, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego     

    Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie gwarancji Rządu Rzeczypospolitej Polskiej dla polskich 

beneficjentów w związku z blokadą dla Polski środków z funduszy Unii Europejskiej: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Klubu Radnych    

 Polskiego Stronnictwa Ludowego Pana Andrzeja Swajdy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

26. Przyjęcie raportu z realizacji „Priorytetów współpracy zagranicznej Województwa    

Świętokrzyskiego” za 2022 rok. 

27. Interpelacje i zapytania. 

28. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między 

sesjami. 

29. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

30. Sprawy różne. 

31. Zamknięcie LX sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679  

z 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, że przebieg obrad będzie 

transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa Świętokrzyskiego.   
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Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób uczestniczących w sesji 

Sejmiku wraz z ich transkrypcją jest udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej oraz 

na stronie samorządu województwa pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro 

 

 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady LX sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Następnie powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności (zał. nr 1), Zarząd Województwa 

na czele z Andrzejem Bętkowskim - Marszałkiem Województwa, Skarbnik Województwa 

- Marię Fidzińską – Dziurzyńską, Senatora RP- Krzysztofa Słonia zaproszonych gości 

obecnych na sali oraz wszystkich, którzy śledzili obrady poprzez stronę internetową 

Województwa (zał. nr 2,3,4 i 5).  

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych, o zalogowanie się do systemu eSesja oraz otwarcie 

zakładki z LX sesją. Następnie poinformował, że sprawdzanie kworum, zgłaszanie się do 

dyskusji, zgłaszanie wniosków oraz głosowania odbywały się w systemie eSesja, zaś głos 

w dyskusji będzie można zabrać w momencie udzielenia go przez prowadzącego obrady.  

 

Ad 2.  

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Poinformował, że sprawdzanie kworum będzie się odbywało przed głosowaniem w każdym 

punkcie.  

 

Ad 3. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że za pośrednictwem systemu eSesja radni otrzymali 

w statutowym terminie porządek obrad.  

 

https://www.swietokrzyskie.pro/
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Następnie zapytał, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad? 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

Ad 4. 

Na sekretarzy obrad Przewodniczący Sejmiku zaproponował kandydatury radnych: Agatę 

Binkowską oraz Marcina Piętaka. 

 

Następnie zapytał, czy kandydaci wyrażają zgodę? 

Radni wyrazili zgodę. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach radnych: Agaty 

Binkowskiej oraz Marcina Piętaka. Zapytał, kto z radnych jest za powołaniem sekretarzy, kto 

jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad jednogłośnie 

tj. 25 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

Ad 5.  

Z uwagi na brak wniosków nie przeprowadzono głosowań. 

 

Ad 6.  

Radni otrzymali projekt uchwały przyjmującej apel w sprawie uczczenia 32. rocznicy wizyty 

Papieża św. Jana Pawła II w Masłowie (zał. nr 7). 

 

Andrzej Bętkowski - Marszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 
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Przewodnicząc Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały przyjmującej apel w sprawie uczczenia 32. rocznicy wizyty Papieża 

św. Jana Pawła II w Masłowie. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/741/23 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 24 głosami „za” i 1 głosie „przeciwnym” i stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

 

Ad 7. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie ogłoszenia roku 2023 w świętokrzyskim Rokiem 

Pamięci Martyrologii Mieszkańców Wsi Polskich (zał. nr 10). 

 

Radna Agnieszka Buras – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu przedstawiła 

ww. projekt uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodnicząc Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radna Jolanta Tyjas, radny Marek Bogusławski - Wicemarszałek Województwa, radny 

Leszek Wawrzyła.  

Radny Jan Maćkowiak zgłosił, aby w projekcie uchwały oraz w treści stanowiska wprowadzić 

poprawkę polegającą na dopisaniu wyrazu: „województwie” bądź zmianie formy zapisu na 

„świętokrzyskim”. 

Przewodniczący Sejmiku zaproponował, aby wprowadzić korektę redakcyjną polegającą na 

dopisaniu wyrazu „województwie” przed wyrazem „świętokrzyskim” następnie zwrócił się do 

wnioskodawcy projektu  z pytaniem czy wyraża zgodę na dokonanie poprawki. 
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Radna Agnieszka Buras - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

w imieniu wnioskodawców wyraziła zgodę na dokonanie poprawki. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie ogłoszenia roku 2023 w województwie świętokrzyskim 

Rokiem Pamięci Martyrologii Mieszkańców Wsi Polskich wraz z poprawką o charakterze 

redakcyjnym. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/742/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 25 głosami „za” i stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

 

Ad 8. 

 Tadeusz Sikora- Dyrektor Muzeum Wsi Kieleckiej przedstawił prezentację dotyczącą odznaki 

„Rumianku michniowskiego” (prezentacja stanowi zał. nr 13). 

 

Ad 9.  

Radni otrzymali informację Świętokrzyskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora 

Sanitarnego o stanie sanitarnym województwa świętokrzyskiego w 2022 roku (zał.nr 14). 

 

Jarosław Ciura - Świętokrzyski Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny przedstawił 

powyższą Informację w formie prezentacji (zał. nr 15). 

 

W trakcie obrad przybył Poseł RP - Mariusz Gosek. 

 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do przedstawionej Informacji. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 



11 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Sejmik przyjął informację Świętokrzyskiego 

Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego o stanie sanitarnym województwa 

świętokrzyskiego w 2022 roku. 

Ad 10.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego umowy z Uzdrowiskiem Busko Zdrój S.A. na realizację 

inwestycji obejmującej lata budżetowe 2023-2024, w ramach zadania pn.: „Dofinansowanie 

robót budowlanych w rozumieniu przepisów ustawy Prawo budowlane, dotyczących obiektów 

służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki 

tych obiektów” (zał. nr 16). 

 

Radna Renata Janik – Wicemarszałek Województwa przedstawiła ww. projekt uchwały, 

a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Maciej Gawin - zastępca Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 

Komisję (Opinia Nr 150/23 stanowi zał. nr 17). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Janusz Koza, radny Andrzej Pruś – Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Bętkowski 

– Marszałek Województwa, radny Grzegorz Gałuszka, radny Leszek Wawrzyła, radny 

Arkadiusz Bąk. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego umowy z Uzdrowiskiem Busko Zdrój S.A. na realizację 

inwestycji obejmującej lata budżetowe 2023-2024, w ramach zadania pn.: „Dofinansowanie 

robót budowlanych w rozumieniu przepisów ustawy Prawo budowlane, dotyczących obiektów 

służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki 
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tych obiektów”. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/743/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 27 głosami „za” i stanowi zał. nr 18 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

 

Ad 11. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie ustalenia warunków wynagradzania egzaminatorów 

zatrudnionych w Wojewódzkim Ośrodku Ruch Drogowego w Kielcach (zał. nr 20). 

 

Tomasz Jamka – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr 146/23 stanowi zał. nr 21). 

 

Radna Magdalena Zieleń - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 329/23 stanowi 

zał. nr 22). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierał: 

Radny Grzegorz Gałuszka. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia warunków wynagradzania egzaminatorów 

zatrudnionych w Wojewódzkim Ośrodku Ruch Drogowego w Kielcach. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 
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Uchwała Nr LX/744/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 28 głosami „za” i stanowi zał. nr 23 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 24 do protokołu. 

 

Ad 12.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu rozporządzenia Ministerstwa 

Infrastruktury w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg krajowych (zał. nr 25). 

 

Tomasz Jamka – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł  

o przyjęcie go przez Sejmik. Na koniec poinformował, że w podejmowanej uchwale zachodzi 

potrzeba dokonania korekt o charakterze redakcyjnym:   

- w związku z tym, że w podstawie prawnej projektu uchwały zapisano dwukrotnie wyrazy: 

„samorządzie województwa” konieczne jest wykreślenie powtarzających się wyrazów, 

-  w zdaniu: „Sejmik Województwa Świętokrzyskiego, uchwala się co następuje” konieczne jest 

wykreślenie wyrazu „się”. 

 

Radny Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr 143/23 stanowi zał. nr 26). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu rozporządzenia Ministerstwa 

Infrastruktury w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg krajowych. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/745/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 27 do protokołu.  
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Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 28 do protokołu. 

 

Ad 13. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/732/23 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 24 kwietnia 2023 r. w sprawie przyjęcia „Regulaminu 

przyznawania stypendiów Samorządu Województwa Świętokrzyskiego Talenty Świętokrzyskie 

dla uczniów” (zał. nr 29).  

 

Tomasz Jamka – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia  

Nr 125/23 stanowi zał. nr 30). 

 

   Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

   Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/732/23 Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego z dnia 24 kwietnia 2023 r. w sprawie przyjęcia „Regulaminu przyznawania 

stypendiów Samorządu Województwa Świętokrzyskiego Talenty Świętokrzyskie dla uczniów”. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/746/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 31 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 32 do protokołu. 
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Ad 14.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej przez Województwo Świętokrzyskie dla Gminy Daleszyce z przeznaczenie na realizację 

zadania pn.: „Budowa oświetlenia drogowego na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 764 

 z drogą powiatową nr 1322T w msc. Daleszyce ul. Kościuszki (zał. nr 33).  

 

 

Tomasz Jamka – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł  

o przyjęcie go przez Sejmik. Na koniec poinformował, że w podejmowanej uchwale zaszła 

potrzeba dokonania korekty o charakterze redakcyjnym polegającej na:   

w podpisie uchwały po wyrazach „Przewodniczący Sejmiku” wykreśla się wyraz 

„Świętokrzyskiego”. 

 

Radny Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr 145/23 stanowi zał. nr 34). 

 

Radna Magdalena Zieleń - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 372/23 stanowi 

zał. nr 35). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

przez Województwo Świętokrzyskie dla Gminy Daleszyce z przeznaczenie na realizację zadania 

pn.: „Budowa oświetlenia drogowego na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 764 z drogą 

powiatową nr 1322T w msc. Daleszyce ul. Kościuszki. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 
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Uchwała Nr LX/747/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 24 głosami „za” i stanowi zał. nr 36 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 37 do protokołu. 

 

Ad 15. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie   udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla zadania pod nazwą „Obsługa komunikacyjna 

Centrum Nauki Leonardo da Vinci oraz Parku Etnograficznego w Tokarni” (zał. nr 38). 

 

Tomasz Jamka – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr 144/23 stanowi zał. nr 39). 

 

Radna Magdalena Zieleń - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 326/23 stanowi 

zał. nr 40). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej dla zadania pod nazwą „Obsługa komunikacyjna Centrum 

Nauki Leonardo da Vinci oraz Parku Etnograficznego w Tokarni”. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/748/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 24 głosami „za” i stanowi zał. nr 41do protokołu.  
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Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 42 do protokołu. 

 

Ad 16. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Banku Gospodarstwa 

Krajowego udziałów w Spółce Świętokrzyski Fundusz Poręczeniowy Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Kielcach (zał. nr 43). 

 

Andrzej Bętkowski – Marszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr 141/23 stanowi zał. nr 44). 

 

Radna Magdalena Zieleń - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 328/23 stanowi 

zał. nr 45). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Maciej Gawin, radny Grzegorz Świercz, radny Arkadiusz Bąk, radna Elżbieta 

Śreniawska, radny Grzegorz Gałuszka, radny Grzegorz Banaś, radny Jan Maćkowiak, 

radna Magdalena Zieleń, radny Sławomir Gierada, radny Andrzej Pruś - Przewodniczący 

Sejmiku radna Agnieszka Buras, radna Agata Binkowska, Andrzej Bętkowski – Marszałek 

Województwa, Jacek Sułek – Dyrektor Departamentu Inwestycji i Rozwoju UMWŚ, Edyta 

Suchoń – Prezes Zarządu Świętokrzyskiego Funduszu Poręczeniowego Sp. z o.o. 

 

Radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa poprosił o przerwę w obradach. 

 

 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił 20 minutową przerwę w obradach. Następnie zwrócił się 

 do Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów – Pani Magdaleny Zieleń, aby w  czasie przerwy 

Komisja odbyła posiedzenie.  
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Przewodniczący Sejmiku wznowił posiedzenie o 14:05. Następnie udzielił głosu  

radnemu Henrykowi Milcarzowi – Wiceprzewodniczącemu Sejmiku. 

 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się z prośbą, aby w protokole z sesji zostało odnotowane,  

iż radny Grzegorz Banaś i radny Henryk Milcarz – Wiceprzewodniczący Sejmiku zabierali 

głos podczas sesji bez udzielenia zgody Przewodniczącego Sejmiku. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od 

Banku Gospodarstwa Krajowego udziałów w Spółce Świętokrzyski Fundusz Poręczeniowy 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Kielcach. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała w ww. sprawie nie uzyskała wymaganej zwykłej większości głosów radnych Sejmiku: 

„za” uchwałą głosowało 12 radnych, przy 13 głosach „przeciwnych” i 3 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 46 do protokołu. 

 

Ad 17,18,19 i 20. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 17,18,19 i 20 

z porządku obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata  

2023 – 2040 (zał. nr 47), 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata  

2023 – 2040 (zał. nr 48), 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok (zał. nr 49), 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok (zał. nr 50). 
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Maria Fidzińska-Dziurzyńska - Skarbnik Województwa, poinformowała, że zarówno II 

projekt dotyczący zmian WPF – u jak i zmian budżetu są powiązane z punktem 16 porządku 

 i w związku z niepodjęciem uchwały intencyjnej nie należy ich procedować.  

 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do mec. Beaty Cedro – Łosak - Koordynatora Biura 

Radców Prawnych UMWŚ o wyjaśnienie procedur co dalszego procedowania uchwał. 

 

 mec. Beata Cedro – Łosak - Koordynator Biura Radców Prawnych UMWŚ wyjaśniła  

„z uwagi na fakt, że poprzednia uchwała nie przeszła, nie można zmienić porządku obrad tylko 

musi być wniosek o odrzucenie tych uchwał. Nie można ich zdjąć z porządku obrad i w taki 

sposób powinny być procedowane”. 

 

W dalszej kolejności Maria Fidzińska-Dziurzyńska - Skarbnik Województwa przedstawiła 

ww. projekty uchwał. 

 

 

Radna Magdalena Zieleń - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję (Opinie Nr 330/23 – 

333/23 stanowią zał. nr 51,52,53 i 54). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do punktu 17 z porządku obrad. 

Głos w dyskusji zabierali: 

 

Radny Henryk Milcarz – Wiceprzewodniczący Sejmiku zwrócił się z prośbą, aby w protokole 

sesji zapisano, że w poprzednim głosowaniu uchwały omyłkowo zagłosował „za” a był „przeciw”. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w protokole zostanie zapisana zgłoszona zmiana, 

jednak wyniki w systemie eSesja pozostaną nie zmienione. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do punktu 18 z porządku obrad. 

Głosów w dyskusji nie było.  
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/750/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 17 głosami „za”, 1 głosie „przeciwnym” i 9 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał.  

nr 55 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 56 do protokołu. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

Uchwała w ww. sprawie nie uzyskała wymaganej zwykłej większości głosów radnych Sejmiku: 

„za” uchwałą głosowało 3 radnych, przy 20 głosach „przeciwnych” i 4 głosach „wstrzymujących 

się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 57 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do punktu 19 z porządku obrad. 

Głos w dyskusji zabierała: 

Radna Agnieszka Buras poprosiła, aby w protokole odnotowano, że w poprzednim punkcie 

omyłkowo zagłosowała „za” uchwałą a była „przeciw” uchwale. 

Więcej głosów nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do punktu 20 z porządku obrad. 

Głosów w dyskusji nie było. 
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 rok. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/750/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 

16 głosami „za” i 11 głosach „wstrzymujących się” stanowi zał. nr 58 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 59 do protokołu. 

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2023 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała w ww. sprawie nie uzyskała wymaganej zwykłej większości głosów radnych Sejmiku: 

„za” uchwałą głosowało 2 radnych, przy 19 głosach „przeciwnych” i 6 głosach „wstrzymujących 

się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 60 do protokołu. 

 

Ad 21. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością    

przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, położonej  

w Kielcach przy ul. Grunwaldzkiej, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, 

 w obrębie 0015, jako działka nr 390/13 o pow. 5,6559 ha, na rzecz Polskiej Spółki Gazownictwa 

sp. z.o.o. z siedzibą w Tarnowie (zał. nr 61). 

 

Radny Marek Jońca – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr 139/23 stanowi zał. nr 62). 
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Radna Magdalena Zieleń - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 334/23 stanowi 

zał. nr 63). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością    przesyłu 

nieruchomości stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, położonej w Kielcach 

przy ul. Grunwaldzkiej, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, 

 w obrębie 0015, jako działka nr 390/13 o pow. 5,6559 ha, na rzecz Polskiej Spółki Gazownictwa 

sp. z.o.o. z siedzibą w Tarnowie. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/751/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 64 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 65 do protokołu. 

 

Ad 22. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie, w drodze darowizny, 

na rzecz Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Zagnańsk, zajętych pod pas drogowy drogi wojewódzkiej Nr 750 (zał. nr 66). 

 

Radny Marek Jońca – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr 140 /23 stanowi zał. nr 67). 
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Radna Magdalena Zieleń - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 335/23 stanowi 

zał. nr 68). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie, w drodze darowizny, na 

rzecz Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości stanowiących własność Gminy Zagnańsk, 

zajętych pod pas drogowy drogi wojewódzkiej Nr 750. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/752/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 25 głosami „za” i stanowi zał. nr 69 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 70 do protokołu. 

 

Ad 23. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Młodzieżowego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III kadencji (zał. nr 71). 

 

Radny Andrzej Pruś- Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Maciej Gawin- Przewodniczący Komisji Samorządu Terytorialnego poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 72/23 stanowi 

zał. nr 72). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane 
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było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego III kadencji. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/753/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 25 głosami „za” i stanowi zał. nr 73 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 74 do protokołu. 

 

Ad 24.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego III kadencji w naborze uzupełniającym (zał.nr 75). 

 

Radny Andrzej Pruś- Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Maciej Gawin- Przewodniczący Komisji Samorządu Terytorialnego poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 73/23 stanowi 

zał. nr 76). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego III kadencji w naborze uzupełniającym. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LX/754/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 25 głosami „za” i stanowi zał. nr 77 do protokołu.  

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 78 do protokołu. 



25 
 

Ad 25.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w sprawie gwarancji Rządu Rzeczypospolitej Polskiej dla polskich beneficjentów w związku 

 z blokadą dla Polski środków z funduszy Unii Europejskiej (zał. nr 79). 

 

Radny Andrzej Swajda – Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa 

Ludowego przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr 142/23 stanowi zał. nr 80). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Andrzej Pruś – Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Bętkowski - Marszałek 

Województwa. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  

w sprawie gwarancji Rządu Rzeczypospolitej Polskiej dla polskich beneficjentów w związku 

 z blokadą dla Polski środków z funduszy Unii Europejskiej. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała w ww. sprawie nie uzyskała wymaganej zwwiększości głosów Sejmiku: „za” uchwałą 

głosowało 11 radnych, przy 12 głosach „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 81 do protokołu. 

Ad 26.  

Radni otrzymali raport z realizacji „Priorytetów współpracy zagranicznej Województwa    

Świętokrzyskiego” za 2022 rok (zał. nr 82). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do przesłanego Raportu. 
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Głos zabrała radna Renata Janik - Wicemarszałek Województwa poprosiła, aby w protokole 

odnotowano, że w poprzednim punkcie omyłkowo zagłosowała „za” uchwałą a była „przeciw” 

uchwale. 

Wobec braku pytań i uwag do przedstawionego raportu Przewodniczący Sejmiku oznajmił,  

że Sejmik przyjmuje ww. Raport. 

 

Ad 27.  

Interpelacje i zapytania. 

Radna Jolanta Tyjas złożyła interpelacje w sprawach: 

- dystrybucji wody „Buskowianka”. 

- konkursów dotyczących MŚP w latach 2021-2023 na zakup infrastruktury badawczo- 

rozwojowej. 

 

Ad 28.  

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego 

 w okresie między sesjami (zał. nr 83). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższe Sprawozdanie  

z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między sesjami. 

 

Ad 29.  

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 84). 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 
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Ad 30. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że termin kolejnej sesji – zgodnie 

 z harmonogramem to 29 czerwca 2023r. Poprzedzą ją posiedzenia Komisji w dniach  

12 – 28 czerwca 2023r. Poprosił radnych o rezerwację ww. terminów w swoich kalendarzach 

 i niezawodny udział w posiedzeniach. 

 

W sprawach różnych głos zabierali: 

Radny Grzegorz Banaś - wyjaśnił, dlaczego zabierał głos bez zgody Przewodniczącego 

Sejmiku. 

Radna Jolanta Tyjas - w sprawie ogłoszenia przez Ministerstwo Zdrowia konkursów i grantów 

na profilaktykę prozdrowotną. 

 

Ad 31. 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie LX sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

 

Przewodniczący Sejmiku 

 

 

         Andrzej Pruś 

 

 

Sekretarze obrad 

 

radna Agata Binkowska      radny Marcin Piętak 

 

       

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 

Iwona Muter 


